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Nastavljamo putem razvoja
01/01/2010 20:55 by Administrator

Iako je 2009. godina za
 Grad Banja LukÐ°, zbog
 uticaja svjetske
 ekonomske krize, bila teÅ¾a nego
 prethodne, moÅ¾emo reÄ‡i da je iza
 nas uspjeÅ¡na godina, jer smo
 uprkos svemu uspjeli da ispunimo 
 sve svoje obaveze prema 
 graÄ‘anima i omoguÄ‡imo 
 nesmetano funkcionisanje svih
 funkcija u gradu, kaÅ¾e u razgovoru 
 za "Fokus" Dragoljub DavidoviÄ‡, 
 
 gradonaÄ•elnik Banje Luke. - Imali smo manje novca u budÅ¾etu, ali smo obezbijedili 
 minimum sredstava da sve institucije grada obavljaju svoje funkcije i da sve 
 komunalne oblasti budu zadovoljene. S druge strane imali smo manje investicija
 nego ranijih godina, ali one Å¡to smo realizovali i te kako su znaÄ•ajne - istiÄ•e DavidoviÄ‡.

FOKUS:Â  Koji su to kapitalni projekti koji su realizovani u 2009. godini? DAVIDOVIÄ†: Izdvojio bih most kod "Incela", jer
je to prva investicija koja je finansirana sredstvima prikupljenim emitovanjem gradskih obveznica i prva investicija u BiH,
koja je u potpunosti zavrÅ¡ena na taj naÄ•in. Sedam miliona koje smo prikupili usmjerili smo na izgradnju mosta i
pristupnih saobraÄ‡ajnica. TakoÄ‘e, znaÄ•ajana investicija svakako je rekonstrukcija vrelovoda od Borika do hotela
"Bosna", zahvaljujuÄ‡i kojoj je poboljÅ¡ano grijanje i smanjeni gubici toplotne energije. Ova investicija ne bi bila
realizovana bez pomoÄ‡i Vlade RS, koja je iz Razvojnog programa, Gradu dodijelila 12,5 miliona KM. Treba spomenuti
da je Banja Luka dobila Gradski olimpijski bazen, zatim popreÄ•nu saobraÄ‡ajnicu u Ulici Ilije GaraÅ¡anina u naselju
Lazarevo, kao i pasarelu na StraÄ•evici, koja po uloÅ¾enoj sumi nije velika investicija, ali je znaÄ•ajna jer Ä‡e olakÅ¡ati
Å¾ivot graÄ‘anima u tom naselju. TakoÄ‘e, zavrÅ¡ili smo prvu fazu izgradnje centralnog gradskog groblja u Vrbanji. 
FOKUS: Kakvi su palnovi za 2010. godinu? Å ta Ä‡e biti realizovano? DAVIDOVIÄ†: ZavrÅ¡ili smo proceduru oko
dobijanja sredstava od njemÄ•ke vlade. Na osnovu procjene naÅ¡eg rada dali su nam kreditna sredstva u iznosu od
deset miliona evra po vrlo povoljnim uslovima s kamatnom stopom od dva odsto, grejs periodom od tri godine i rokom
otplate na 14 godina Å¡to je znatno povoljnije u odnosu na komercijalne banke. Osim tih deset miliona, dobili smo
sedam miliona evra granta, bespovratnih sredstava, Å¡to je ukupno oko 34 miliona maraka koja Ä‡e se utroÅ¡iti u
naredne Ä•etiri godine za izgradnju kolektora za prikupljanje otpadnih voda od Karanovca do Novoselije, te poboljÅ¡anje
vodosnabdijevanja sjeverozapadnog i centralnog dijela grada. TakoÄ‘e planiramo da nastavimo sa izgradnjom
centralnog gradskog groblja, druge kruÅ¾ne raskrsnice kao i s realizacijom drugih infrastrukturnih projekata na
podruÄ•ju grada. FOKUS: U kojoj fazi je realizacija projekata definisanih Strategijom razvoj grada do 2015. godine i
kako vidite Banju Luku tada? DAVIDOVIÄ†: RijeÄ• je o dokumentu u kojem je okvirno definisano kako Ä‡e se Banja
Luka do 2015. godine razvijati. Svake godine realizujemo poneÅ¡to od toga u dijelovima. Trenutno radimo analize i
uskoro Ä‡emo znati dokle smo stigli i koliko smo s obzirom na okolnosti odstupili od ovog dokumenta. U svakom
sluÄ•aju Banju Luku do 2015. godine vidim kao razvijeniji grad nego Å¡to je sada, kao grad u kojem Ä‡e se ispoÅ¡tovati
ono Å¡to je moto strategije, a to je "Banja Luke evropski grad". Ima mnogo karakteristika, koje naÅ¡ grad Ä•ine
evropskim, ali isto tako ima i nekih pitanja koje treba rijeÅ¡iti kako bi potpuno zasluÅ¾ili taj epitet. Banja Luka Ä‡e se
razvijati to nije sporno. Ona je vrlo atraktivna za Å¾ivot Å¡to potvrÄ‘uje i broj ljudi koji dolaze da Å¾ive ovde. Prvi put
2008. godine Banja Luka je imala pozitivan prirodni priraÅ¡atj za 300, Å¡to pokazuje da je poÅ¾eljna za Å¾ivot, rad i
planiranje porodice. FOKUS: Na koji naÄ•in Ä‡e se troÅ¡iti sredstva iz budÅ¾eta koji za 2010. godinu iznosi
147.368.350 KM i manji je za Ä•etiri odsto u odnosu na prethodnu? DAVIDOVIÄ†: Ovaj budÅ¾et ima naglaÅ¡enu
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socijalnu dimenziju i nijednoj kategoriji neÄ‡e biti umanjena davanja. NastojaÄ‡emo da isfinansiramo socijalne
kategorije i druÅ¡tvene oblasti kao Å¡to su zdravstvo, Å¡kolstvo, sport, kultura i druge oblasti. Uprkos tome planiramo
realizaciju projekata koje sam spomenuo kao i da u skladu s moguÄ‡nostima ulaÅ¾emo u komunalnu infrastrukturu i
njeno proÅ¡irenje. FOKUS: S obzirom da nas oÄ•ekuje joÅ¡ jedna finansijski neizvjesna godina da li Ä‡e zaposlenima u
Administrativnoj sluÅ¾bi Grada biti smanjene plate i da li Ä‡e biti preduzete joÅ¡ neke mjere Å¡tednje? DAVIDOVIÄ†:
Plate svih zaposlenih ove godine biÄ‡e smanjene za joÅ¡ pet odsto, s tim da smo plate funkcionerima proÅ¡le godine
smanjili za 15, a naÄ•elnicima za deset odsto. Å to se tiÄ•e Å¡tednje po mom miÅ¡ljenju ne Å¡tedi se kad doÄ‘e kriza,
nego stalno. Mi smo kao lokalna zajednica nastojali uvijek da racionalno troÅ¡imo sredstva Å¡to Ä‡emo raditi i u ovoj
godini. Tako smo radili i prije nego Å¡to nas je pogodila globalna ekonomska kriza i zbog toga spadamo u
najekonomiÄ•niju i najefiaksniju administraciju u BiH. Â  NovogodiÅ¡nja Ä•estitka FOKUS: Å ta poruÄ•ujete
BanjoluÄ•anima povodom nastupajuÄ‡ih praznika? DAVIDOVIÄ†: Pozdravljam sve graÄ‘ane Banje Luke, RS i BiH i
Å¾elim im svima sreÄ‡nu i uspjeÅ¡nu 2010. godinu. Godina pred nama biÄ‡e teÅ¡ka i sloÅ¾ena, ali mislim da Ä‡emo
zajedniÄ•kim snagama uspjeti da je prebrodimo i da Ä‡emo nakon Å¡to proÄ‘e kriza nastaviti put napretka i razvoja.
 
 Izvor vijesti: Fokus
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